
 

 رئیس پلیس فتا استان کرمانشاه گفته شایعه وجود 
»جیوه قرمز« در چرخ  خیاطی های قدیمی صحت ندارد

چرخ خیاطی های قدیمی و معیوب با قیمت 
میلیاردی نخرید

 آرمان ملی: ماجرای وجود »جیوه قرمز« در چرخ  
خیاطی های قدیمی چیست؟ این خبری است که در چند روز 
گذشته، تا حدی مورد توجه کاربران قرار گرفته است. قضیه از 
این قرار است که آگهی هایی از فروش چرخ خیاطی های قدیمی 
با قیمت های چند صد میلیون تومانی در وب سایت های فروش 
آنلاین منتشر شده است.  در این آگهی ها قیمت به یک میلیارد 
تومان هم می رسد با این توضیح که چرخ خیاطی اصل قدیمی با 
قدمت 60 ساله. دلیل قیمت های میلیاردی این چرخ خیاطی ها، 
وجود ماده ای به نام جیوه قرمز در آن ها ذکر شده. حالا رئیس 
پلیس فتای سیستان وبلوچستان، وجود این جیوه رنگی در 
چرخ خیاطی های قدیمی را شایعه خوانده و آن را ترفند جدید 
کلاهبرداری دانسته است. سرهنگ حسن کیخا، در این باره با 
بیان اینکه آگهی چرخ خیاطی قدیمی برای اولین بار در یک  
سایت  اینترنتی در  شهرستان سراوان پخش شد، گفته:  پیامی در 
شبکه های اجتماعی در حال بازنشر است که متأسفانه این خبر 
 موجب تشویش اذهان عمومی شد.  او با بیان اینکه این ماجرا 
ترفند جدید کلاهبرداران است، افزوده: انتشار آگهی جعلی 
مبنی فروش چرخ خیاطی قدیمی یا معیوب  با  قیمت پایین از 
جمله مواردی است که می تواند برای کلاهبرداری مورد استفاده 
قرار بگیرد. رئیس پلیس فتای استان با بیان اینکه داستان جیوه 
قرمز قدیمی است، تاکید کرده: مردم باید هوشیار باشند و بدانند 
که  چنین ماده ای اصلًا وجود خارجی ندارد.  او اظهار کرده: 
شهروندان باید در خصوص خرید و فروش کالاها هوشیاری 
کامل را نسبت به صحت و سقم کالا داشته باشند. اما سرهنگ 
علی کسانی، رئیس پلیس فتا استان کرمانشاه هم در این باره 
توضیح داده: پیامی با موضوع »توی این چرخ خیاطی های 
خیلی قدیمی ماده ای است به اسم جیوه قرمز که هر گرمش 
۱0 میلیارد تومان قیمت داره این جیوه برای تسلیحات اتمی 
کاربرد داره و خیلی سمی و خطرناک… این ماده جز چرخ 
خیاطی، توی بعضی یخچال و تلویزیون و وسایل برقی بالای 
۵0، 60 سال پیشم موجوده« در شبکه های اجتماعی در حال 
بازنشر است و متأسفانه این خبر موجب تشویش اذهان عمومی 
در میان کاربران فضای سایبری شده و این احتمال وجود دارد 
این موضوع دستمایه کلاهبرداری افراد سودجو قرار بگیرد. او 
افزوده: انتشار آگهی جعلی مبنی بر فروش چرخ خیاطی قدیمی 
یا معیوب باقیمت پایین ازجمله مواردی است که می تواند برای 
کلاهبرداری مورد استفاده قرار بگیرد. رئیس پلیس فتا استان 
کرمانشاه تصریح کرده: داستان جیوه قرمز اسرارآمیز داستانی 
قدیمی بوده که هر از چند گاهی با عنوانی چون وجود جیوه 
قرمز در لانه خفاش یا چرخ خیاطی های قدیمی و مومیایی های 
مصر باستان منتشر می شود اما نکته اصلی این است که چنین 
ماده ای اصلًا وجود خارجی ندارد. کسانی، گفته: اخبار جعلی، 
اخباری هستند که موجی از ناامنی روانی در بین کاربران فضای 
سایبری و به ویژه شبکه های اجتماعی پرمخاطب را رقم می زنند 
و افرادی که این شایعات را ایجاد می کنند با نیات مختلف ازجمله 
افزایش بازدید صفحه یا تخریب رقیب موردنظر یا تشویش اذهان 
عمومی و غیره اقدام به نشر اخبار کذب و جعلی می کنند. او 
اعلام کرده: پلیس فتا به صورت شبانه روزی آماده پاسخگویی به 
شهروندان بوده و کاربران می توانند مشکلات و موارد مشکوک را 
در خصوص فضای مجازی با مراجعه حضوری و یا با استفاده از 
سایت پلیس فتا به آدرس www. Cyberpolice. ir بخش 
مرکز فوریت های سایبری، لینک ثبت گزارش های مردمی با ما 

در میان بگذارند. 

 صداوسیما
در مورد سریال های صداوسیما می خواستم بگویم 
از  به خصوص شب ها  انتظار می رود  از مسئولان  که 
پخش سریال های اندوهگین همراه با صحنه هایی از قبرستان 
و بیمارستان و بیماران کرونایی خودداری کنند زیرا مردم در 
دو سال گذشته عزیزانشان را به موجب این بیماری از دست 
داده اند و خاطرات آن روزها برای آنها تداعی می شود مردم در 

حال حاضر به شادی و نشاط نیاز دارند نه غم و اندوه؟!
عزیزی از تهران 

مشکلات اقتصادی
هر یک از افراد ایراني به دلیل برخی مشکلات اقتصادي 
بدهکارند، به علت این که بیشتر وسایل مورد نیاز را به طور 
اقساط تهیه مي کنند. البته انعکاس این گونه مطالب شاید 
تاثیري نداشته باشد. به هر حال براي تسکین آلام خود، 
چنین موضوعي را عنوان کردم. امیدوارم در این زمینه هم 

اقدامی عملی تر صورت گیرد. 
حبیبی از اسلامشهر

نصب سرعت گیر
نصب سرعت گیر استاندارد در خیابان هاي تهران یک 
ضرورت است. در حال حاضر سرعت گیرهاي موجود، با فاصله 
مناسب نصب نشده است و مردم اکثرا در میادینی که خانه 
دارند و یا خیابان هایی که در آن زندگی می کنند خودشان 
سرعت گیر نصب می کنند که رانندگان را با مشکل روبه رو 

می کند. لطفا مسئولین راهنمایي و رانندگي توجه کنند. 
صوفی از تهران 

 آرمان ملی: شاید آخرین برف چشمگیری 
که آن هم تنها یک بار در تهران بارید مربوط به 
دوره کوتاه شهرداری محمدعلی نجفی باشد. 
همان موقع او به شهروندان پیشنهاد داد که 
برای کمک به کارکنان شهرداری و جلوگیری از 
شکسته شدن درخت ها و ممانعت از آسیب های 
احتمالی، درخت ها را بتکانند. دیگر برف نیامد 
تا سالی که در آن واقع هستیم؛ زمستان ۱40۱ 
که علاوه بر بسیاری از نقاط کشور، پایتختِ 
دچار کم آبی شده هم برای چندمین بار شاهد 
بارش برفی سنگین بود برفی که علی رغم 
دفعات قبل سر ایستادن ندارد و مدام می بارد 

و می بارد. 
 مسئولان: از خانه بیرون نیایید

تهران قفل شد؛ این تیتر یک اخبار اجتماعی 
بسیاری از رسانه های کشور در روز گذشته بود 
که بنا به پیش بینی های هواشناسی مبنی بر 
ادامه دار بودن بارش برف و نوید سنگین تر 
شدن آن، هنوز هم ادامه دارد. البته بهتر بود 
این طور مطرح می شد که تهران دوباره قفل 
شد چراکه در پی هر بارندگی چه باران و 
چه برف اولین تصویری که در شهر به وجود 
می آید همین قفل شدن شهر است. اما در 
پی این قفل شدگی، مسئولان توصیه هایی 
می کنند؛ برای نمونه رئیس مرکز فرماندهی 
و کنترل هوشمند پلیس راهور تهران بزرگ 
توصیه کرد اگر شهروندان کار ضروری ندارند 
از منزل خارج نشوند تا تردد در معابر پایتخت 
امروز به حداقل برسد. سرهنگ محمدرضا 
خسروجردی با اذعان به این موضوع که از 
بامداد روز یکشنبه، شاهد بارش برف در تمامی 
مناطق پایتخت به ویژه در مناطق ۱، ۲، ۳، 4 و 
۵ بوده ایم، از ترافیک سنگین در بزرگراه ها خبر 
داد و توصیه کرد که رانندگان اگر هم از خانه 
خارج شدند، قبل از حرکت، برف پاک کن و 
سیستم گرمایشی خودروی خود را حتماً چک 
کنند. توصیه برای عدم انجام سفرهای داخلی، 
به سفرهای خارج از شهر هم معطوف شده 
که البته این مورد عقلانی تر به نظر می رسد. 
سازمان هواشناسی ضمن پیش بینی وضعیت 
جوی نارنجی و بیان اینکه با تقویت فعالیت 
سامانه بارشی تا پایان روز )سه شنبه( در اغلب 
مناطق کشور بارش برف یا باران رخ خواهد 
داد، نسبت به پرهیز از سفرهای خارج از شهر 

توصیه کرده است. 
 ذخایر شن و ماسه ته کشید

اما عدم شن پاشی در جاده ها منجر به سرعت 
بسیار کند رانندگان می شود و می تواند منجر 
به بروز حوادث تصادف شود. بنا به مشاهدات 
روز گذشته شهر، خیابان های فرعی در زمره 
عملیات شن پاشی قرا نگرفته بودند؛ محل های 
عبور عابران پیاده هم همین طور که این 
می توانست منجر به آسیب ها و صدماتی برای 
شهروندان شود. تا این لحظه هنوز آماری از 
صدمات انسانی احتمالی برف دیروز به دست 
نرسیده است. گلایه های بسیاری از شهروندان 
که نظرات آن ها در سایت هایی هم نظیر فارس 
و ایسنا و غیره هم آورده شده، از وجود میخ در 
شن و ماسه ای که شهردار در خیابان ها ریخته 
که لاستیک ها را مدام پنجر می کند. بنا به این 
گزارش ها یکی از شهروندان گفته در داخل شن 
و ماسه هایی که در سطح شهر توزیع می شود 
میخ های زیادی وجود دارد که باعث پنچر شدن 
لاستیک می شود. برخی هم از کمبود نمک و 
شن در مخازن گله مند بودند از سوی دیگر، 

یکی از شهرداران نواحی تهران در خصوص 
گلایه شهروندان درباره نبود شن و ماسه در 
مخازن پاسخ داده: مخازن مدام در حال پر 
شدن است و مردم نگران نباشند ما از صبح 
چند بار مخازن را پر کرده ایم. علیرضا زاکانی، 
شهرداری تهران هم که انتقاداتی در خصوص 
مدیریت امور شهری از جمله مساله ترافیک و 
کنترل شهر برفی به او وارد شده، در خصوص 
بحث شن پاشی، توضیح داده »در برخی از نقاط 
مناطق پر بارش از جمله منطقه ۱ دپوی شن و 
ماسه انجام داده و کارگران با فرغون این شن و 
ماسه را به صورت مستمر در معبر می ریختند تا 
تردد انجام شود.« نکته دیگری که در گلایه ها 
شهروندی مطرح شده این است که برخی از 
خودروهای برف روب خراب شده بودند و یکی 
از مسئولین علت آن را قدیمی بودن خودروها 
اعلام کرده. سید مهدی صباغ شهردار منطقه 
یک هم گفته بود که »امکانات به قدری نیست 
که بتوانیم همزمان ۲000 معبر را فقط در یک 
منطقه بازگشایی کنیم.« اما انتخاب هم با 
نمایش تصویری از نقشه های آنلاین شهر نشان 
داد که »تقریبا همه معابر سطح شهر تهران  
درگیر ترافیک هستند با این حال شهرداری 
تهران  می گوید تمام معابر شهر تهران باز 
است.« گزارش های روز گذشته از شرایط 
خیابان ها نشان می داد که  برخی مخازن شن و 

ماسه سطح شهر خالی بوده است. 
 امیدواریم فرزندانمان سالم به خانه 

برگردند
اما بخشی از گلایه مندی های شهروندان به 
وسایل حمل و نقل مربوط می شود. چرا که برف 
روز گذشته همه را غافلگیر کرده بود. پیش از 
بررسی وضعیت رفت و آمد شهروندان نگاهی 
به صحبت های سید احمد علوی عضو شورای 
اسلامی شهر تهران بیندازیم که روز گذشته 
گفت: از دیروز همه می دانستیم که امروز 
سنگین ترین برف در کل شهر آغاز می شود 
و استانداری باید همه مقاطع تحصیلی را 
تعطیل می کرد. علوی ادامه داد که »انتظار 
این بود که استانداری تهران این یک الی دو 
روز را به دلیل بارش برف مدیریت می کردند و 
امیدوارم فرزندان ما که امروز)دیروز( به دلیل 
عدم تعطیلی مدارس به خارج از منزل رفته اند 

به سلامت به منزل برگردند.«
 نرخ تاکسی ها نجومی شد، سوار 

موتور نشوید
اما آن هایی که از خانه خارج شده بودند هم 
با مشکلاتی مواجه شدند. سرپرست مدیریت 
ارتباطات و اموربین الملل شرکت بهره برداری 
متروی تهران از افزایش ۱0 درصدی مسافران 

مترو در صبح دیروز نسبت به زمان مشابه 
هفته گذشته خبر داد و شاید این افزایش 
سفربا مترو به دلیل نبود سایر وسایل بوده 
باشد. همزمان با اظهارات مسئولین از افزایش 
سفرهای مترو، ایرنا گزارش داده که شاهد 
صف های طولانی در پایانه تاکسیرانی میدان 
آزادی و میدان صادقیه هستیم که یکی از 
این شهروندان می گوید: نزدیک به ۳0 دقیقه 
است در پایانه آزادی چشم انتظار رسیدن 
تاکسی به سمت میدان ونک هستم. گزارش 
از زبان این کارمند تهرانی افزوده که: به دلیل 
کمبود تاکسی نرخ های تاکسی های اینترنتی 
هم پرواز می کند و مجبور هستیم حدود یک 
ساعت در این سرما منتظر تاکسی بمانیم. 
یک شهروند دیگر که سال های سال است از 
ناوگان عمومی برای رفتن به محل کار استفاده 
می کند، گفته: در زمان بارندگی صبح ها از 
آزادی به ونک و عصرها بالعکس با کمبود 
تاکسی مواجه می شویم و مشخص است که 
رانندگان تاکسی قید کار را می زنند و نظارتی 
وجود ندارد. اما یکی از نکاتی که در خصوص 
حمل و نقل به آن توصیه می شود در مورد 
موتورسواران است. رئیس مرکز اطلاع رسانی 
پلیس راهور تهران بزرگ با اشاره به بارش 
برف در پایتخت، گفت: معابر شهر لغزنده 
هستند و به رانندگان توصیه می کنیم که 
با سرعت مطمئنه در مسیرها حرکت کنند 
و به هیچ عنوان از موتورسیکلت برای عبور 
و مرور استفاده نکنند. سرهنگ علی اصغر 
شریفی افزود: موتورسیکلت به دلیل داشتن 
۲ چرخ، در شرایط لغزندگی معابر نسبت به 
دیگر وسایل نقلیه آسیب پذیری بیشتری 
دارد و دلیل توصیه های ایمنی هم در همین 
راستاست. رئیس مرکز اطلاع رسانی پلیس 
راهور تهران بزرگ یادآوری کرد: رانندگان 
خودروها نیز تیغه های برف پاک کن را تمیز 
و سالم نگه دارند تا در روزهای بارانی عملکرد 
مناسبی داشته باشند زیرا اگر برف پاک کن 
نتواند شیشه مقابل را به خوبی پاک و تمیز 
کند، راننده در رانندگی و دید مقابل دچار 
مشکل خواهد شد. به گفته او، رانندگان قبل از 
حرکت مخزن شیشه شوی خودرو را پر کنند 
و از سالم بودن آن مطمئن شوند؛ همچنین 
از سالم بودن سیستم بخاری خودرو در این 
فصل نیز مطمئن شوند و قبل از حرکت نسبت 
به بازدید موارد ذکر شده اقدام کنند. سرهنگ 
شریفی همچنین از رانندگان درخواست کرد 
که از سرعت و سبقت در معابر لغزنده هنگام 
بارش نزولات آسمانی پرهیز و با سرعت 

مطمئنه و حتی کمتر از آن تردد کنند. 

 مسئولان مشغول چه کاری هستند؟
همزمان با بارش سنگین برف، رسانه ها سراغ 
شهردار را گرفتند و بعضی ها تیتر زدند که تهران 
قفل شد شهردار در جشنواره بود با این توضیح 
که »درحالی که پایتخت گرفتار برف شد و تردد 
در معابر به سختی انجام می شد علیرضا زاکانی 
شب گذشته در جشنواره فیلم فجر مشغول 
اهدای جایزه به برگزیدگان جشنواره بود.« 
ناصر امانی، عضو شورای شهر هم گفت: »آقای 
زاکانی باید چهارشنبه )هفته گذشته( به اتاق 
مانیتورینگ شهرداری می رفت و از آنجا تنها 
سه منطقه ای را که درگیر برف بودند هدایت 
می کرد.« روز گذشته همچنین جعفر تشکری 
هاشمی، رئیس کمیسیون عمران و حمل و 
نقل شورای اسلامی شهر تهران با بیان اینکه 
هیچ چیز موثرتر از حضور میدانی مدیران در 
سطح شهر نیست، گفت: تجهیزات هوشمند 
ترافیکی شهر وضعیت خوبی ندارند و باید در 
روزهای آتی تدبیری اندیشیده شود تا مشکلی 
در بارش های احتمالی آینده نداشته باشیم. او با 
اشاره به اولین تذکرش در این جلسه ادامه داد: 
اولین تذکر من این است که پس از تذکرات 
بنده، معاون خدمات شهری جلسه شورا را ترک 
کنند و به رسیدگی وضعیت شهر بپردازند در 
حال حاضر شمال تا جنوب شهر بارش برف را 
شاهد هستیم. این عضو شورای شهر با اشاره 
به راهکارهای برف روبی خاطرنشان کرد: 
روش های گذشته و پرداخت میلیاردها تومان 
برای ماشین آلات سنگین که تأثیری ندارند، 
باید تغییر کند و از مایعات ضدیخ استفاده 
کرد که ساعات زیادی از یخزدگی جلوگیری 
خواهد کرد و کمتر به گونه های گیاهی آسیب 
خواهد زد. تشکری هاشمی با تاکید براینکه 
باید اطلاع رسانی لحظه ای به مردم انجام شود، 
خاطرنشان کرد: آموزش شهروندی ما بسیار 
ضعیف است و بسیاری از رانندگان به دلیل 
عدم مهارت لازم، ترافیک ایجاد می کنند. 
معاون هماهنگی و امور مناطق شهرداری 
تهران هم از برخورد با کسانی خبر داده که در 
زمینه برف روبی قصور داشتند که پس از پایان 
بارش های امسال و ارزیابی  توسط سازمان 
بازرسی شهرداری تهران انجام خواهد شد. 
علیرضا جاوید به برف روز پنج شنبه هفته 
گذاشته اشاره کرد و گفت: 8 منطقه درگیر 
موضوع برف بودند و در منطقه ۲ در دو نقطه 
بزرگراه یادگار امام)ره( به رغم انجام عملیات 
شن پاشی با ایجاد یخ زدگی دچار مشکل 
شدیم و در همین منطقه در بالای کوی فراز و 
بخش هایی از سعادت آباد مشکل داشتیم و در 
منطقه یک هم در این روز در دربند و زعفرانیه 
دچار مشکل بودیم. و در نهایت اینکه رئیس 
ستاد مدیریت بحران پایتخت، روز گذشته 
همزمان با بارش برف ممتد، گفت ۲4 ساعت 
سخت پیش رو داریم. او گفت۱0سانتی متر 
برف می بارد و با بارش چند قطره باران مشکلات 
ترافیکی ایجاد می شود ضمن بیان این مطلب 
که شرایط بحرانی نیست، اما عادی هم نیست! 
علی نصیری توضیح داد که تهران در وضعیت 
نارنجی است. قرار است ۲4 ساعت برف ببارد. 
نیروهای شهرداری در حال آماده باش هستند. 
رئیس سازمان مدیریت بحران شهر تهران 
می گوید برف جای تسویه حساب جناح ها 
نیست. بگذارید مدیران کارشان را انجام دهند 
بعد اگر مشکلی در عملکرد بود نقد منصفانه 

کنید. 
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مسمومیت دانش آموزان در قم 
تمامی ندارد!

 آرمان ملی: ۳7 دختر دانش آموز دیگر 
در قم مسموم و روانه بیمارستان شدند؛ این 
خبری است که معاون درمان دانشگاه علوم 
پزشکی قم اعلام کرد با این مضمون که »روز 
یکشنبه عوامل اورژانس ۳7 دانش آموز را به 
مراکز درمانی انتقال دادند که از این تعداد، 
۱۲ نفر ترخیص شدند و تا شب اکثر قریب به 
اتفاق این ها ترخیص خواهند شد. البته تعدادی 
هم خودشان مراجعه کرده بودند که درمان و 
ترخیص شدند.« گویا مسمومیت دانش آموزان 
در مدارس شهر قم تمامی ندارند؛ گزارش های 
روز گذشته از مسمومیت دانش آموزان مدارسی 
از جمله ریحانه النبی، منتظری و شاهد رضوی 
حکایت می کرد. شفقنا، گزارش داده که صبح 
روز یکشنبه خبری منتشر شد که طی آن 
دانش آموزان یک مدرسه دخترانه دیگر در 
ناحیه ۳ آموزش و پرورش با بوی نامطبوع مواجه 
شدند. دقایقی بعد و درحالیکه دانش آموزان 
شیفت عصر راهی مدرسه شده بودند، اعلام شد 
که مدارس ابتدایی استان نه به دلیل »حادثه 
مسمومیت« بلکه به دلیل برودت هوا تعطیل 
شدند. اما این پایان کار نبود و دانش آموزان 
مدارس دیگر در سطح استان )شاهد رضویه و 
اخوان( هم با علائم مسمومیت های هفته گذشته 
مواجه و راهی درمانگاه شدند. محبی، معاون 
درمان دانشگاه علوم پزشکی قم در گفت وگو 
با رادیو قم، گفت: علائم مسمومیت این مرتبه 
بسیار خفیف تر از دفعات قبل بوده است و حال 
عمومی عمده دانش آموزان خوب است و مشکل 
حادی برای آنها نبود. احمد حاجی زاده، معاون 
استاندار قم پیش از این گفته بود که احتمال 
عمدی بودن حادثه وجود دارد و یک تیم ویژه 
از دانشگاه علوم پزشکی، یک تیم از آتش نشانی، 
یک تیم هم سازمان پدافند غیرعامل کشور 
برای بررسی و کشف علت حوادث به قم آمدند 
و در کنار سایر مجموعه ها نیز تحقیق ها را ادامه 
دادند. دستگاه های امنیتی و انتظامی استان نیز 
با هماهنگی مقام قضائی تحقیق های جامع و 
دقیقی را آغاز کردند. معاون سیاسی و امنیتی 
استانداری قم در تبیین حوادث پیش آمده در 
برخی مدارس استان گفته: از ابتدای اعلام حادثه 
و مسمومیت برای دانش آموزان قمی در نهم 
آذرماه، کمیته ای ویژه با ترکیبی از دستگاه های 
مختلف استانی و ملی تشکیل و پیگیری ها به 
صورت روزانه دنبال شد. حاجی زاده با بیان 
اینکه در قدم نخست موضوع ها، دسته بندی 
شد و در بخش های گوناگون همه ظرفیت های 
استان و ملی برای نتیجه گیری مورد استفاده 
قرار گرفت افزوده: یکی از موضوع های مهم، 
شناسایی علت حادثه بود که توسط دستگاه های 
مختلف استانی و ملی پیگیری شده است. او 
ادامه داده: یک تیم ویژه از دانشگاه علوم پزشکی، 
یک تیم از آتش نشانی، یک تیم هم سازمان 
پدافند غیرعامل کشور برای بررسی و کشف علت 
حوادث به قم آمدند و در کنار سایر مجموعه ها 
نیز تحقیق ها را ادامه دادند. معاون استاندار قم 
یکی از احتمال ها را عمدی بودن حادثه دانسته 
و گفته: دستگاه های امنیتی و انتظامی استان 
نیز در همان زمان با هماهنگی مقام قضائی 
تحقیق های جامع و دقیقی را آغاز کردند. او 
یادآور شده: بررسی ها در ابعاد و در لایه های 
مختلف و تخصصی انجام شد تا بتوانیم در صورت 
وجود نیت فرد یا افرادی پیش از هر اقدامی با 
آن مقابله کنیم. حاجی زاده همچنین درمان 
و رسیدگی به وضعیت بالینی مصدومان این 
حوادث را یکی از مهم ترین موضوع های این 
کمیته ذکر کرد و افزوده: دانشگاه علوم پزشکی 
و همه مراکز درمانی آنها هماهنگ شدند تا 
آخرین نفر را بدون تشریفات رایج پذیرش و کلیه 
اقدام های تشخیصی و درمانی را به طور جامع 
و بدون دریافت هزینه انجام دهند. او افزوده: 
انجام همه آزمایش ها، اسکن ها و بررسی های 
پزشکی برای درمان مصدومان با دقت انجام 
شده و جلسه هایی در حضور متخصصان با 
خانواده ها برگزار شد تا در این بخش از خانواده 
دانش آموزان را کاهش بدهیم. معاون استاندار 
در ادامه، صداقت و دقت را محور اطلاع رسانی در 
این حوادث عنوان کرده و افزوده: در این حوادث 
ما صادقانه موضوع را با مردم درمیان گذاشتیم، 
اما منافقان و دشمنان ملت ایران برای برهم 
زدن آرامش والدین و ایجاد مقابله و مواجهه 
مردم با خادمانش شایعه ها و دروغ های بدون 
پشتوانه علمی و میدانی را در فضای مجازی 
منتشر کردند. او اظهار کرده: در این چند حادثه، 
بهبودی تنها ۲ تنَ از دانش آموز مصدوم در 
حادثه اول طولانی شد و مابقی از یک ساعت تا 
چند روز در بیمارستان تحت مراقبت بودند که 
این اقدام ها بیشتر احتیاطی بود. حاجی زاده با 
اشاره به نظر متخصصان و همچنین غربالگری 
مصدومان این حوادث خاطرنشان کرده: در این 
حوادث هیچ مورد از فوتی، فلج و یا بیماری پایدار 
تنفسی و قلبی مشاهده نشده، و تنها در چند 
مورد بیماری های دانش آموزان تشدید شد که 
آن  هم با مراقبت بیشتر در بیمارستان خداراشکر 
بهبودی حاصل شد. این مقام استانداری قم 
همچنین موضوع مهم کاهش نگرانی خانواده 
و اضطراب ناشی از این حادثه را مورد تاکید 
قرار داده و افزوده: آموزش و پرورش از ابتدای 
حادثه تیم های روانشناس و متخصص برای 
بهبود وضعیت روحی دانش آموزان را وارد صحنه 
کردند و این اقدام ها حتی تا هفته های بعد ادامه 
داشت و بازدیدهای متعددی از این دانش آموزان 
و گفت وگو با خانواده ها در سطح استان و مدیران 

ملی صورت گرفته است. 

خبـــــر

روی خط آرمان ملی

یک روز برفی و هزار اگر و اما؛ میخ های شن و نمک، بالا رفتن کرایه تاکسی ها و...

این برف را سر بازایستادن نیست  
   روز گذشته نقشه هوایی شهر نشان می داد که تقریبا همه معابر سطح شهر تهران  درگیر ترافیک هستند با این حال شهرداری تهران 

می گفت تمام معابر شهر تهران باز است!


